
ACTA DE LA REUNIÓ DEL SUBCOMITÈ DE SEGURETAT I SALUT DEL RECINTE 
DE L’ESCOLA INDUSTRIAL 
 
Data:  18-09-2023 
Hora:  11:00 hores 
Lloc:  Plataforma virtual Teams 
Acta núm: 115 
 
Assistents: 
 
Representants de la Corporació: 
   
  Sr. Josep Castellà Cabeza   (SEDIF) 

Sra. Llum Llosa Oliva    (SEDIF)   
Sr.  Rafael Ocaña Barbero   (Gerència medi ambient) 
Sr. Jaume González Mora                 (Subdirecció de Logística) 

    
   
Representants dels treballadors: 
 

Sr.  Xavier Mir Escudero    (Delegat de Prevenció) 
Sr.  Jorge Diaz Garzón                      (Delegat de Prevenció) 
Sr.  Segismundo Serrano Gutiérrez  (Delegat de Prevenció) 
Sra. Mariona Chavarria Domingo      (Delegat de Prevenció 
 
 

 
Assessors: 

Sr.   Jerónimo Aguilar Romo  (OPRL) 
Sra. Concepció Minguet  (OPRL)  

 
Excusa assistència: 
 

 Sr. Diego V. Delgado Rodríguez (Delegat de Prevenció) 
 
No assistència: 
 

Sr. Leonardo Jurado   (Delegat de Prevenció) 
Sr. Óscar Mercader Giralt  (Delegat de Prevenció) 

 
 
 
 
 
 
 
 
S’inicia el subcomitè a les 11:03 hores 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
PUNT 1 
 
Lectura i aprovació de l’acta anterior 
 
El Sr. Josep Castellà,  procedeix a la lectura de l’ordre del dia i posteriorment es dona 

per aprovada l’acta N.114  corresponent al subcomitè celebrat el passat dia 15 de maig 

de 2023. 

 

PUNT 2 
 
Presentació de nous informes i informació dels estudis en curs 
 
 
2023IP/211 Informe complementari avaluació de riscos del Departament de 
Reproducció Gràfica 
 
El Sr. Jerónimo Aguilar, exposa que aquest informe està motivat per la  presència 
d’estudiants de formació dual a reprografia, i per atendre l’especificitat d’aquell alumnat 
que sigui menor d’edat. A l’esmentat informe s’estableixen  les limitacions que es poden 
donar tant en les tasques a desenvolupar  com en els horaris. 
 
OTMSVL_2023_AR_Treballs instal·lació radars vies locals 
 
La Sra. Llum Llosa, pregunta si aquest informe és objecte d’aquest comitè  per tractar-
se de personal de brigades adscrits a l’edifici del Rellotge (Recinte Urgell). En aquest 
sentit,  proposa que potser seria més adient tractar-ho en el subcomitè d’altres centres. 
 
El Sr. Jerónimo Aguilar,  confirma que és per aquest motiu que es presenta l’informe  en 
aquest subcomitè, però  que a més es dona la casuística  que les feines recollides al 
present document no son les desenvolupades habitualment per infraestructures viàries, 
sinó que les realitza un treballador que està adscrit a l’Oficina Tècnica de Mobilitat i 
Seguretat Viària Local. 
 
En aquest sentit, el Sr. Segismundo Serrano, considera que quan es donin aquestes 
casuístiques, si seria procedent presentar l’informe en el subcomitè d’Escola Industrial, 
però aleshores seria necessari convidar a un representant d’Infraestructures Viàries o 
qualsevol altre agent que estigui afectat per l’informe presentat.  
 
El Sr. Jerónimo Aguilar, explica que aquestes tasques consisteixen en  col·locar i retirar 
els radars  per fer estudis sobre la mobilitat de les vies locals, i acostumen a executar-
se per una persona (puntualment acompanyats), i s’utilitza una escala de mà per 
treballar a una altura màxima d’entre 2,5m i 3,5m, distància que difereix depenen del 
suport on hagin de col·locar el radar.   
 
El Sr. Segismundo Serrano, considera que no és correcte que quan les feines es trobin 
a l’altura màxima de 3,5m i/o a peu de carretera, siguin executades per una única 
persona. 
 
El Sr. Jerónimo Aguilar, diu que la meitat de les actuacions es realitzen en entorns 
urbans, però hi ha d’altres actuacions que es fan fora d’entorns urbans on no hi ha 
voreres o la vora no és prou ample. En aquest sentit,  a l’informe s’estableixen mesures 
preventives i és l’oficina la que ha de prescriure quan es farà necessari i quan no 



l’existència de la figura del recurs preventiu, així com dotar dels mitjans tècnics 
necessaris per dur a terme els treballs amb seguretat.  
 
El Sr. Segismundo Serrano, consulta per quan està previst fer la formació a aquests 
treballadors. El Sr. Jerónimo Aguilar diu que una vegada l’oficina hagi rebut l’informe, i 
a posteriori hagi valorat com implementar les mesures correctores proposades,  hauran 
de comunicar a l’OPRL les necessitats formatives, de fet, son coneixedors atès que 
aquest informe es deriva de la petició de formació per treballs en altura. 
 
S’acorda que es donarà trasllat al Sr. Hugo Moreno, (cap de l’Oficina Tècnica de 
Mobilitat i Seguretat Viària Local)   tant de la present acta com de l’informe. 
 
 
PUNT 3 
 
Accidentalitat en l’àmbit d’aquest Subcomitè 

 

La Sra. Concepció Minguet, exposa que no es pot presentar cap informe perquè la 

mútua d’accidents s’ha fusionat  amb una altra mútua i estan fent la integració del 

programes informàtics. Un cop es disposin dels esmentats informes disgregats, seran 

facilitats als assistents.  

 

Quadres seguiment 

 

No es fa cap apunt al quadre de seguiment 

 

PUNT 4 

 
Precs i Preguntes 

 

4.1. El Sr. Xavier Mir, exposa que amb la nova legislatura ja no ostenta el lloc de delegat 

de prevenció en representació d’UGT,  i que és el Sr. Segismundo Serrano el que 

assisteix en qualitat de delegat de prevenció, per tant, decideix no continuar participant 

en el present subcomitè.  

 

4.2. El Sr. Segismundo Serrano, vol conèixer l’estat de l’avaluació de riscos actualitzada 

del personal que fa mesures ambientals de camps electromagnètics (cems) pertanyents 

a l’Oficina Tècnica d’Avaluació i Gestió Ambiental (OTAGA).  

 

El Sr. Rafael Ocaña, expressa no tenir coneixement de cap tipus d’incidència, per tant, 

informa  que contactarà amb el cap d’oficina. 

 

El Sr. Segismundo Serrano, concreta que els problemes que pugessin existir sorgiran a 

partir de la revisió de  l’avaluació de riscos. 

 

El Sr. Jerónimo Aguilar, exposa que per tots els llocs de treball de la Diputació de 

Barcelona existeix una avaluació de riscos, i en concret, pel que fa a l’OTAGA i ha una 

de l’any 2016.   

El Sr. Segismundo Serrano, no està d’acord per considerar que no tots els llocs de treball 

estan avaluats, atès que al llarg del temps es van incorporant de nous i per tant cal 



actualitzar les avaluacions dels riscos. També demana que se li faci arribar l’avaluació 

de riscos dels treballadors de senyalèctica.  

 

4.3. Malgrat no ser objecte d’aquest subcomitè, el Sr. Segismundo Serrano, demana 

l’actualització de l’avaluació de riscos de patrimoni, i en concret l’avaluació dels riscos 

del personal tècnic, com per exemple arquitectes, i d’aquell personal que acut a ruïnes 

arquitectòniques  a petició d’alguns ajuntaments. Afegeix que desconeix si aquest 

personal compta amb tots els EPI’s necessaris. 

 

El Sr. Jerónimo Aguilar, exposa que existeix una avaluació de riscos de Patrimoni de 

data 2020 o 2021, no obstant, una altres qüestió és la implantació que s’hagi pogut fer 

de les mesures preventives. Per tant, quan tenen coneixement de qualsevol variació, 

procedeixen a fer la revisió de l’avaluació de riscos el més aviat possible.  

 

4.4. El Sr. Josep Castellà, exposa que l’edifici 14 (Recinte Escola Industrial) s’haurà de 

buidar per les obres que s’estan realitzant des de FGC i les molèsties de soroll que 

aquestes provocaran (apantalladores...) Per tant, el trasllat  d’aquests/es treballadors/es 

començarà aquesta setmana concloent-se a final de mes, i seran ubitcats a l’edifici 

Llevant i Mestral (abans ocupat per l’ORGT) tot adaptant els espais al règim de treball 

en semi presencialitat,  és a dir,  les taules deixaran d’estar assignades. 

 

La Sra. Llum Llosa, exposa que des de la Subdirecció de Logística s’estan fent cursos-

tallers, per donar totes les directrius escaients. 

 

4.5. La Sra. Mariona Chavarria, es presenta com a nova delegada de prevenció de la 

Intersindical. 

 

4.6. El Sr. Diego V. Delgado Rodríguez,  delegat de prevenció representat de la CGT, 

excusa la seva assistència pel canvi d’horari respecte l’habitual en que es celebra el 

present subcomitè. En aquest sentit, el Sr. Josep Castellà li ofereix l’opció de formular 

les preguntes que consideri via correu electrònic.  

 

 

 

 

 

 

 

S’aixeca la sessió a les 11:23h del 18 de setembre de 2023  


